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Tisztelt Elnők Asszony!

"Az aszálykár-enyhítésére kidolgozott kormányzati tervről . . . "címmel a Házszabály 91 .§-a alapján
kérdést kívánok benyújtani Gráf József miniszter úrhoz . A kérdésre írásban kérem válaszát .

Tisztelt Miniszter úr!

Az aszálykár-enyhítésére kidolgozott agyafúrt kormányzati terv a minisztérium eddigi kárenyhítési
gyakorlatának méltó őrőkőse . Befizetési kőtelezettséghez kapcsolja a kárenyhítést, amit virágnyelven
úgy fogalmaz meg, hogy a gazdák csatlakozzanak az új nemzeti agrárkár-enyhítési rendszerhez . Ez
1000 Ft/ ha kiadást jelent az érintetteknek . Nincs szűkség kűlőnősebben nagy fantáziára ahhoz, hogy
lássuk: ebben az évben döntő többségben a károsult gazdák csatlakoznak az új rendszerhez, így a
befizetett ezer forintok is hozzájuk kerülnek majd vissza . Az e-felett kapott, a Kormány által hozzátett
másik ezer Ft/ ha, megalázóan kevés, még egy mázsa búza árát sem fedezi . így reális annak a
veszélye, hogy éppen az alap „fiatal"

mivolta miatt nem fesz mit visszaosztani, csupán a befizetett
ősszegeket. Ráadásul csak az jogosult a kárenyhítésre, akinek az elmúlt három évi termésátlagához
viszonyítva hozamérték csökkenése meghaladja a 30%-ot, tekintet nélkül az adott terület
elhelyezkedésére, adottságaira. Az érintett gazdálkodók ugyanakkor nem tudták megmondani, hogy
differenciál-e a rendszer, azaz arányban áll-e a kárenyhítés ősszege és az elszenvedett kár mértéke .
Mindezek mellett ez a kárenyhítési gyakorlat visszaélésekre is lehetőséget ad . A több földbirtokkal
rendelkezők, szövetkezetek vagy akár házastársak, például könnyűszerrel tudják a learatott
mennyiséget úgy megosztani, hogy jogosultak legyenek a kárenyhítésre .

Tisztelt Miniszter úr!

•

	

Nem tart attól, hogy nem lesz elég a rendelkezésre álló pénz a kárenyhítésre?

•

	

Fennáll-e az új rendszerben a fentiekben említett visszaélés lehetősége?

•

	

Differenciál-e a rendszer, vagy ugyanannyi pénzt kap a 31%-os károsult, minta 61%-os?

Tisztelettel várom válaszát .

Békés, 2007 . július 9 .

Erdős Norbert
országgyűlési képviselő
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